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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor vezetik be a dinamikus tesztelést?" 

Tisztelt Miniszter úr! Tisztelt Kásler Miklós!

Örömmel értesültem róla, hogy a második hullámra eljutott oda a kormányzat, hogy dinamikusabb 
adatszolgáltatást vezessen be a járványhelyzet miatt. Nem értem azonban, hogy miért kellett erre 
eddig várnunk?

Felmerül a kérdés, hogyan lehet sikeresen felvenni a küzdelmet egy életveszélyes vírussal szemben,
ha a magyar egészségügyi vezetés még azzal sincsen tisztában, hogy aktuálisan hány megbetegedés 
történt? Miért nem vezették be a dinamikus adatszolgáltatást már az első hullám idején, vagy a 
járvány második hulláma előtt?

A dinamikus adatszolgáltatás október 8-i bevezetését követően hirtelen megugrottak a számok, négy
nap alatt 656-ról 1252-re, azaz majdnem kétszeresére nőtt Magyarországon a koronavírus-fertőzés 
miatt kórházban kezelt betegek száma. Valószerűtlen, hogy hirtelen ennyi beteg került volna 
kórházba. Sokkal inkább arról lehet szó, hogy a lassú adatszolgáltatás miatt a magyar egészségügyi 
adminisztráció folyamatos csúszásban van, és volt. Ha viszont az adatok nem voltak pontosak, 
akkor mégis mi alapján intézkedett eddig az egészségügyi kormányzat? A járványügyi intézkedések 
alapjául ugyanis minél pontosabb adatok kell, hogy szolgáljanak. Csak a nyilvánosságot vezették 
félre, vagy önök sem voltak tisztában a valós helyzettel?

Mára tehát kiderült, hogy a kormányzat nem tartja kézben a járványügyi helyzetet. Az új 
megbetegedések és a halálos áldozatok száma napról napra növekszik. Ha az adatokat pontosabban 
kezelték volna, és eszerint intézkedik a kormány, talán kevesebb honfitársunk vesztette volna életét.

Mikor élesítik a dinamikus tesztelés rendszerét? Mikor fognak végre a WHO ajánlásának megfelelő 
mennyiségű tesztet végezni? Az Egészségügyi Világszervezet ugyanis azt állítja, hogy egyedül 



akkor lehet kézben tartani a járványt, ha az elvégzett tesztek 5 százalék alatti átfertőzöttséget 
mutatnak ki az adott országban. Magyarországon ez tartósan 10 százalék felett van, sőt, volt már, 
hogy a 14 százalékot is meghaladta! Nyilvánvaló tehát, hogy Magyarország a kormány 
felkészületlensége miatt keveset tesztel. A kevés teszt miatt pedig fogalma sincs az egészségügyi 
kormányzatnak, hogy valójában mennyire súlyos a helyzet. Hogyan lehet így felelős döntést hozni? 
Hogyan akarják így sikeresen felvenni a járvánnyal szembeni küzdelmet? Mikor és hogyan fogják 5
százalék alá vinni a pozitív eredményű tesztek arányát, miközben nincs megfelelő kapacitás a 
tesztek elvégzésére?

A szükséges tesztek el nem végzése nem jelent orvosságot a problémára. Fájó lesz a szembenézés 
azzal, hogy a magyar egészségügyi kormányzat elvesztette a harcot a vírussal szemben.

Tisztelt Miniszter úr!

Tisztelettel kérem Önt a magyar polgárok védelmében, hogy az adatok kozmetikázása helyett 
cselekedjenek hatékonyabban! Teszteljenek megfelelő mennyiségben, teremtsék elő a szükséges 
kapacitáshoz a feltételeket! És tegyenek meg mindent, hogy az egészségügyi világszervezet 
ajánlásának megfelelően le tudják szorítani a pozitív tesztek arányát!

Várom megtisztelő válaszát!

Bősz Anett
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